
Ofamilie din Constanța a
trecut de la starea de
tristețe profundă

pricinuită de moartea unei persoane
dragi la cea de bucurie, dacă o
putem numi așa; de fapt, persoana
care a fost declarată decedată
(M.N.) la Spitalul Clinic Județean de
Urgență „Sf. Apostol Andrei” (SCJU)
Constanța era în viață. ”S-a făcut o
mare confuzie pentru 12 ore. În
același salon erau internați doi
pacienți cu același diagnostic, cu
același tratament. Pur și simplu a
fost declarat decedat pacientul care,
de fapt, nu murise. I s-au făcut în
mod greșit toate actele, certificatul
de deces. După ce s-a depistat
confuzia, totul s-a anulat”, a
declarat, pentru ”Telegraf”, directorul
medical al Spitalului Clinic Județean
de Urgență „Sf. Apostol Andrei”
(SCJU) Constanța, dr. Mihnea
Avram. Lucrurile s-au clarificat, dar
cel vinovat trebuie să plătească
pentru ca asemenea greșeli de
neacceptat să nu se mai întâmple.
„O asistentă medicală a încurcat foile
celor doi pacienţi. Este o eroare
umană, nu s-au respectat
protocoalele. Cei vinovaţi vor fi
drastic sancţionaţi”, a declarat

managerul SCJU, dr. Cătălin Grasa. 
”La nivelul Spitalului Clinic

Județean de Urgență “Sf. Apostol
Andrei” Constanța a fost înființată o
comisie de cercetare administrativ-
disciplinară, în cazul situației
pacientului M.N., aflat sub
monitorizare la Secția Anestezie
Terapie Intensivă. Concluziile vor fi
făcute publice în cel mai scurt timp”,

a anunțat conducerea SCJU, într-un
comunicat. 

Familia, care s-a văzut nevoită
să demareze procedurile de
înmormântare, cumpărând cele
necesare, vrea să dea în judecată
unitatea sanitară. 

Alina GHENCEA
alina.ghencea@telegrafonline.ro
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22 februarie 2017Ultima “Un zâmbet este cea mai scurtă distanță dintre oameni”
Victor Borge

INCREDIBIL, DAR ADEVĂRAT! 
Pacient declarat decedat este de fapt viu!?

S-a declanșat o anchetă la Spitalul Județean Modificare de dragul modificării

Noul Cod Fiscal -
statul dă cu o mână

și ia cu cealaltă
n CONTRE n Senatul a votat cu 88 de voturi

„pentru“, 18 „împotrivă“ și două abțineri proiectul
de lege privind aprobarea OUG 3/2017,
completând dragul nostru Cod Fiscal cu unele,
altele. Analistul/senatorul Florin Cîțu a atras
atenția că OUG introduce noi inegalități între
diferite categorii sociale și crește impozitarea
salariilor mari - „Este o ordonanță care elimină
impozitul pe venit pentru sezonieri, pentru
activitatea de gen - care nu este definită și nu
știm exact ce înseamnă! Deși am cerut ca
măsura să fie extinsă pentru toți angajații din
turism, pentru că acolo se pare că este activitatea
sezonieră, amendamentul a fost respins. De
asemenea, avem o creștere a impozitării salariilor
foarte mari, prin eliminarea plafoanelor, și o
obligativitate pentru companiile cu o cifră de
afaceri până la 500.000 euro - plata impozitului
pe venit (până acum aveau opțiunea să aleagă
între taxă pe venit și pe profit“. Pe de altă parte,
senatorul UDMR Tanczos Barna a apreciat că
toate prevederile OUG 3 sunt binevenite și duc la
reducerea birocrației și riscului la care se expun
agenții economici când calculează impozitul
datorat statului - „Totuși, am propus introducerea
unei opțiuni pentru contribuabil - să poată alege

între plata impozitului pe profit și a celui de 1%
pentru cifra de afaceri. N-ar fi vizați prea mulți
agenți economici, dar ar fi benefic - în funcție de
profitul firmei și de volumul activității, ei ar putea
alege varianta care îi ajută mai mult. Acest
amendament nu a trecut în comisii“.

n STATUL DĂ, STATUL IA n De notat că
modificarea regimului de impozitare a
microîntreprinderilor va duce la o economie de
circa 955 milioane lei, însă întreaga sumă va
trebui folosită pentru acoperirea cheltuielilor
suplimentare rezultate din creșterea lefurilor, ca
urmare a majorării salariului minim, după cum
spuneau recent analiștii de la Coface - „Legea va
genera o reducere a impozitelor plătite de către
microîntreprinderile cu venituri sub 500.000 euro
de aproximativ 955 milioane lei. În ciuda acestui
fapt, întreaga sumă urmează să fie direcționată
către acoperirea cheltuielilor suplimentare cu
salariile, estimate la 936 milioane lei. Și asta
pentru că salariul minim brut pe economie a
crescut cu 16%, de la 1.250 la 1.450 lei (de la 1
februarie)“. Ei aminteau că mediul local de afaceri
a înregistrat un accentuat fenomen de polarizare,
de la criză și până în prezent, deoarece
companiile mari s-au îmbogățit, iar firmele mici au
sărăcit și mai mult. Astfel, noua OUG privind
plafonul de încadrare a microîntreprinderilor și
impozitul pe venit în funcție de numărul de
angajați are un impact benefic. Mai exact, nouă
din zece companii active în România, în care
lucrează circa 1,2 milioane de persoane, sunt
afectate pozitiv.

Paul NĂSĂUDEANU
paul.nasaudeanu@telegrafonline.ro

Lipseau medicamente și nu s-a luat nicio măsură!

Guvernul caută soluții pentru 
„cea mai gravă situație din Sănătate“

Firmele cu afaceri de până la
500.000 euro vor plăti obligat-forțat

impozit pe venit, chiar dacă-s pe
minus. Și-n plus, au cheltuieli mai

mari cu salariile...

După o vizită de lucru la
Ministerul Sănătății (MS), premierul
Sorin Grindeanu a rămas total
dezamăgit de ceea ce a constatat.
Mai exact, oficialul a spus că MS a
fost notificat încă din
ianuarie 2016 despre
lipsa anumitor
medicamente și nu s-a
luat nicio măsură, ceea
ce i se pare ”cea mai
gravă situație”. ”S-au
demarat acum toate
procedurile, astfel încât
tot ce a semnalat presa
pe anumite
componente să fie
remediat. Mi se pare
cea mai gravă situație”,
a apreciat Grindeanu.
Întrebat de ce
reprezentanții MS nu
mai răspund pe
aplicația

www.lipsamedicamente.ro începând
cu 10 ianuarie, premierul a afirmat:
”Probabil că relaționarea a fost foarte
bună, dar soluțiile, apropos de
notificările pe care MS le-a avut de
un an pe lipsa anumitor
medicamente, soluțiile pentru
rezolvarea acestei lipse au lipsit”. Pe
de altă parte, demnitarul a subliniat
că a discutat „despre prioritățile pe
care le are MS în continuare, despre

ceea va fi de făcut conform
programului de guvernare, despre
situația pe care a găsit-o actualul
ministru la MS, despre soluțiile pe
care le are pe diverse componente,

despre investiții, despre ceea ce
înseamnă acordurile cu Banca
Mondială și Banca Europeană de
Investiții, astfel încât aceste sume,
investiții, bugetul - care e mai mare
decât anul trecut pe domeniul
sănătății - să fie folosite conform
priorităților pe care noi le-am
prevăzut în programul de
guvernare”. El a precizat și
prioritățile în Sănătate, respectiv

investițiile, cum ar fi acordul cu
Banca Mondială de 250 de milioane
de euro. De asemenea, Sorin
Grindeanu a vorbit și despre
scăderea prețurilor la medicamente

cu 35%. ”Știu problema,
am urmărit-o. A fost
dezbatere publică. În
urmă cu o săptămână
sau cu zece zile.
Prețurile vor fi hotărâte
și conform cu ceea ce
noi ne-am propus, dar și
în acord cu producătorii
și cu asociațiile de
pacienți. Eu știu că la
acea dezbatere publică
au fost prezente inclusiv
asociațiile de pacienți.
În perioada imediat
următoare, ministrul,
ministerul vor veni cu o
soluție. (...) Eu subliniez
că tot ceea ce va hotărî
MS va fi în acord și cu

asociațiile de pacienți, și cu
producătorii. Noi nu vrem să
ajungem în situația în care pe
anumite componente să avem
distorsiuni în piață. Asta va fi o
chestiune în care, pe termen scurt,
să venim cu soluții prin dialog”, a
precizat premierul. Grindeanu a fost
chestionat și despre posibila intenție
ca Executivul să taie unele sporuri la
bugetari.


